
Rada Powiatu Kolskiego 
ul. Sienkiewicza 21/23 

62-600 KOŁO

BRZ.0002.3.2023

Protokół Nr LXVI/2023 

z LXVI sesji Rady Powiatu Kolskiego 

z dnia 23 lutego 2023r.

1. Otwarcie sesji

Otwarcia obrad LXVI sesji Rady Powiatu Kolskiego o godz. 1200 dokonał przewodniczący rady 

Marek Świątek.

2. Powitanie gości

Przewodniczący rady powitał radnych, Komendanta PSP Krzysztofa Żurawika, Komendanta 

Policji Jacka Brzęckiego, Dyrektora Grzegorza Kujawę, p.o. Dyrektora SP ZOZ w Kole Grzegorza 

Gibaszka, sekretarza Artura Szafrańskiego, skarbnika Zygmunta Sołtysiaka, naczelników i 

wszystkich obecnych. Przewodniczący rady poinformował uczestników sesji, że obrady są 

rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk.

3. Stwierdzenie quorum

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy stan 21 radnych w LXVI sesji udział bierze 21 

radnych, co stanowi quorum do prawomocności obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z LXIV i LXV sesji.

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z LXIV i LXV sesji Rady 

Powiatu Kolskiego.

W głosowaniu imiennym udział wzięło 21 radnych. W wyniku głosowania protokoły zostały 

przyjęte 21 głosami „za", 0 głos „przeciw", 0 głosów „wstrzymujących się". Imienny wykaz 

głosowania w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

5. Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący rady zadał pytanie czy są wnioski do przesłanego porządku obrad?



Nikt nie zgłaszał, w związku z tym przewodniczący rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

porządku obrad. W głosowaniu imiennym udział wzięło 21 radnych. 1/1/ wyniku głosowania 

porządek obrad został przyjęty 21 głosami „za", O głosów „przeciw", O głosów „wstrzymujących 

się". Imienny wykaz głosowania w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Powiatu.

2. Powitanie.

3. Stwierdzenie quorum.

4. Przyjęcie protokołów z LXIV i LXV sesji.

5. Przyjęcie porządku obrad.

6. Informacja Starosty z działalności międzysesyjnej Zarządu.

7. Zapytania i interpelacje.

8. Informacja na temat bieżącej sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Kole.

9. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kole z realizacji 
zadań w 2022r

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu Kolskiego 
w 2022r.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Kolskiego na 2023r.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Kolskiego na lata 2023-2030

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/114/2016 z dnia 25 lutego 2016r. w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Kolski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.

14. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.

15. Wolne głosy i wnioski.

16. Zamknięcie obrad.

6. Informacja Starosty z działalności międzysesyjnej Zarządu

Starosta Robert Kropidłowski przedstawił informację z działalności wydziałów i jednostek 

zespolonych za m-c luty. Materiały te stanowią załącznik nr 4 do protokołu. Starosta podczas 

wystąpienia poinformował, że w dniu 6 lutego br. rozstrzygnięty został kolejny nabór w 

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Powiat Kolski otrzymał dofinansowanie z 



Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę ul. Długiej w ciągu drogi powiatowej 

Kościelec- Gąsiorów. Maksymalna kwota dofinansowania to 812 000,00 zł.

7. Zapytania i interpelacje

Radny Radomir Piorun zwrócił się z prośbą o możliwość utworzenia przejścia dla pieszych na 

ul. Kolejowej w okolicy nowo wybudowanego pasażu handlowego.

Ad 8. Informacja na temat bieżącej sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Kole.

P.o. dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kole Grzegorz Gibaszek 

omówił zmiany jakie zostały wprowadzone od 1 grudnia 2022 r. oraz plany na 2023 r. Poruszył 

tematy dotyczące:

• przyznania przez NFZ na 2023 r. ryczałtu na takim samym poziomie jak w 2022 r.;

• wykonania ryczałtu za pierwszą połowę lutego 2023 r. na poszczególnych oddziałach;

• poziomu obłożenia oddziału wewnętrznego;

• zwiększenia ilości procedur medycznych wykonywanych w szpitalu;

• średnim pobycie pacjenta na oddziałach - 3,5 dnia,

• spotkań dyrektora z kierownikami oddziałów oraz przedstawicielami administracji raz 

w tygodniu, na którym omawiane są aktualne problemy szpitala;

• planach pozyskania nowego anestezjologa w celu zwiększenia ilości wykonywanych 

operacji;

• planowanym uruchomieniu przy Podstawowej Opiece Zdrowotnej opieki 

koordynowanej w zakresie kardiologii;

• bieżącej trudnej sytuacji finansowej szpitala. Wzrost wysokości najniższego 

wynagrodzenia spowoduje, że wzrośnie cena za usługi sprzątania, cateringu;

• wzrost opłat za gaz - nowa faktura za gaz jest o 40.000 zł wyższa niż poprzednia o 133%;

• świadczeniu porad medycznych w poradni endokrynologicznej.

Przewodniczący Rady Marek Świątek otworzył dyskusję.

Radny Marek Banaszewski poprosił o informację w temacie wysokości zobowiązań 

wymagalnych szpitala oraz wydatkowania środków, które szpital otrzymał z kredytu w 

wysokości 2 500 000,00 zł? P.o. Dyrektor podkreślił trudną sytuację finansową jednostki, środki 



z kredytu zostały rozdysponowane w ciągu 3 dni, zostały spłacone zaległe faktury. Natomiast 

zobowiązania wymagalne na dzień 23.02.br. to kwota 5 308 000,00 zł.

Radny Ryszard Kasiorek zainteresowany był planami zagospodarowania budynku po oddziale 

wewnętrznym. Pan Grzegorz Gibaszek podkreślił, iż obecnie priorytetem, na którym 

najbardziej się skupia jest przebudowa oddziału wewnętrznego oraz dostosowanie trzech 

klatek schodowych do wymogów ppoż. Jest już opracowany projekt, podjęto starania o 

pozyskanie środków na ten cel. Przebudowa planowana jest w dwóch etapach, tak aby nie 

zakłócić funkcjonowania pracy oddziału. Natomiast w budynku, gdzie dawniej był oddział 

wewnętrzny w planach jest utworzenie Zakładu Opiekuńczo- Leczniczego.

Przewodniczący Rady Marek Świątek poprosił o informacje w jakim procencie wykonano 

kontrakt w 2022r.? P.o. dyrektor Gibaszek odpowiedział, że jeśli chodzi o rok 2022, szpital 

wykonał kontrakt na poziomie 90%. To było wymagane do tego, aby uzyskać 100% ryczałtu na 

2023 roku.

Radny Jarosław Sobański dziękuje za przedstawienie aktualnej sytuacji w szpitalu, radni mieli 

okazję usłyszeć wiele konkretów. Radny pogratulował Panu Gibaszkowi motywacji i życzył, aby 

wszystkie planowane projekty zostały zrealizowane.

Radny Lech Spliter popiera pomysł wyremontowania oddziału wewnętrznego oraz 

uruchomienia 3 bloków operacyjnych, takie działania pozwolą na wykonywanie większej ilości 

zabiegów operacyjnych. Uważa, że to słuszne działania.

Przerwa w obradach od godz. 12.45-13.00

Ad 9. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kole z realizacji 
zadań w 2022r.

Informacje przedstawił Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Kole Krzysztof 

Żurawik. Powiat obsługuje jedna jednostka ratowniczo- gaśnicza PSP oraz 14 jednostek OSP 

należących do KSRG i 81 jednostek OSP spoza KSRG. W 2022r. na terenie powiatu kolskiego 

odnotowano 1618 zdarzeń o 153 zdarzenia więcej niż w roku 2021. Najwięcej zdarzeń 

odnotowuje się w Kłodawie- 276, mieście Koło- 270, Babiaku- 179, Dąbiu- 155. Najczęstszą 

przyczyną interwencji było: niezachowanie zasad bezpieczeństwa ruchu środków w transportu 

- 103, huragany, silne wiatry - 547, owady stwarzające zagrożenie- 308. W 2022r. 

23.02.br


przeprowadzono kontrole w zakresie przestrzegania przepisów przeciwpożarowych. 

Funkcjonariusze PSP w Kole przeprowadzili 95 kontroli, podczas których skontrolowano 95 

obiektów i stwierdzono przy tym 186 nieprawidłowości.

W roku 2022 Komenda Powiatowa PSP w Kole zrealizowała szkolenia dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu powiatu kolskiego biorących bezpośredni udział w 

działaniach ratowniczo-gaśniczych. Przeszkolono z wynikiem pozytywnym łącznie 137 

druhów, w tym 60 w zakresie podstawowym, 24 kierowców-konserwatorów, 15 naczelników 

oraz 38 dowódców.

Komendant Żurawik wspomniał, że Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Kole 

pozyskała nowy średni samochód ratowniczo-gaśniczy GBAVOLVO. Pojazd wyposażony jest w 

napęd 4x4 o mocy silnika 285 KM. Mając na uwadze dalszy rozwój KSRG na terenie powiatu 

kolskiego planowane jest w latach 2023 - 2024 wprowadzenie dwóch jednostek OSP Karszew 

oraz OSP Przedecz do odpowiedniego poziomu gotowości operacyjnej i włączenie ich do KSRG. 

W zakresie doposażenia Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w roku 2023 planowane jest 

doposażenie w średni samochód ratowniczo - gaśniczy ratownictwa technicznego, lekki 

samochód do przewozu ratowników oraz lekki samochód operacyjny. Planowany jest również 

zakup wraz z montażem instalacji fotowoltaicznej na budynku KP PSP w Kole.

Na zakończenie swojego wystąpienia komendant Krzysztof Żurawik Kole serdecznie 

podziękował za dotychczasową współprace Powiatu Kolskiego z Komendą Powiatową PSP w 

Kole.

Podczas dyskusji głos zabrał radny Ryszard Kasiorek. Informacja przedstawiona przez 

Komendanta Krzysztofa Żurawika jest bardzo szczegółowa i merytoryczna, ale też obrazuje 

dobrą współpracę z jednostkami OSP z terenu powiatu, za co bardzo dziękuje. Ochotnicy 

druhowie zawsze mogą liczyć na wsparcie i pomoc ze strony Komendy. Jednostki są 

wyposażane przez sprzęt, często przeprowadzane są szkolenia dla druhów.

Radny Tomasz Barański dodał, że miasto i gmina Przedecz posiada tylko jedną jednostkę 

operacyjną, która stara się zabezpieczyć cały teren gminy. Na terenie gminy są jednostki, które 

chciałyby reaktywować swoją działalność, ale nie mają zgody włodarza. Jednostka w Przedczu 

powinna zostać włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego.

Komendant Krzysztof Żurawik odpowiedział, że podczas swojego wystąpienia sygnalizował 

plany rozwoju struktur Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. Planowane jest włączenie 



2 jednostek: OSP Przedecz i OSP Karszew. W obu jednostkach druhowie są odpowiednio 

przeszkoleni, jednostki wyposażone są w sprzęty, wozy strażackie, spełniają określone 

standardy, są przygotowane do włączenia ich do systemu KRSG. Jednak zgodnie z 

obowiązującymi przepisami, aby włączyć jednostkę do systemu, musi być zawarte 

porozumienie dwustronne. Uważa, że ten cel jednak zostanie osiągnięty do 2024r.

Przewodniczący rady Marek Świątek stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła informację 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kole z realizacji zadań w roku 2022 

przez aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Obrady opuścili radni: Łukasz Królasik, Mariusz Kozajda.

Ad 10. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 
Kolskiego w 2022r.

Informacje przedstawił komendant Powiatowy Policji Jacek Brzęcki. Efektywność pracy 

poszczególnych jednostek Policji jest rozliczana poprzez realizację nałożonych mierników 

Komendy Głównej Policji i obszarów monitorowanych Komendy Wojewódzkiej Policji 

w Poznaniu. W 2022 roku przeprowadzono ogółem 1235 postępowań przygotowawczych 

dotyczących zdarzeń zaistniałych na terenie powiatu kolskiego. Wskaźnik wykrywalności 

ogólnej w rozpatrywanym okresie, kolscy policjanci uzyskali na poziomie 82,5%. Na terenie 

powiatu w rozpatrywanym okresie stwierdzono łącznie 1333 przestępstwa, z czego 633 to 

przestępstwa o charakterze kryminalnym. Zarzuty w 2022 roku przedstawiono łącznie 665 

osobom. Następnie Komendant omówił mierniki w kategoriach: wszczęcia postępowań 

kryminalnych, przestępstwa gospodarcze, bójki i pobicia, kradzież rzeczy, kradzież z 

włamaniem samochodu, uszczerbek na zdrowiu, uszkodzenie rzeczy, kradzież z włamaniem, 

rozbój i kradzież rozbójniczy, przestępstwa narkotykowe. Na terenie powiatu kolskiego 

odnotowano 62 wypadki drogowe. Ranne w tych zdarzeniach zostały 63 osoby. Odnotowano 

8 ofiar śmiertelnych. Do największej liczby wypadków drogowych dochodziło na drodze 

krajowej 92. Jako główne przyczyny wypadków drogowych wskazano: nieustąpienie 

pierwszeństwa przejazdu, niedostosowanie prędkości do warunków panujących na drodze.

Na zakończenie swojego wystąpienia komendant serdecznie podziękował za dotychczasową 

współprace Powiatu Kolskiego z Komendą Powiatową Policji, Komendą powiatową PSP w Kole. 



Podkreślił dobrą współpracę z Powiatową Stacją Sanitarno- Epidemiologiczną, Powiatowego 

Inspektora Weterynarii, Polskiego Czerwonego Krzyża.

Podczas dyskusji radny Ryszard Kasiorek poprosił o informacje, czy każdy obywatel ma 

możliwość porozmawiania z komendantem policji? Komendant Jacek Brzęcki potwierdził, że 

jest taka możliwość, policja zawsze jest otwarta na rozmowę z mieszkańcami powiatu.

Przewodniczgcy rady Marek Świgtek stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła informację 

Komendanta Powiatowego Policji w Kole z realizacji zadań w roku 2022 przez aklamację. 

Informacja stanowi załgcznik nr 6 do protokołu.

Obrady opuścili radni: Marek Tomicki, Tomasz Barański.

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Kolskiego na 

2023r.

Skarbnik Zygmunt Sołtysiak poinformował, że szczegółowo omówił proponowane zmiany na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Przedstawił dodatkowe zmiany, które powstały po 

terminie przesłania projektu uchwały (załgcznik nr 7 do protokołu).

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.

Przewodniczgcy Rady Marek Świgtek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie powiatu kolskiego na 2023r. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 17 radnych. W jego wyniku uchwała została podjęta 17 głosami „za", 0 głosów „przeciw" 

i 0 głosów „wstrzymujgcych się". Imienny wykaz głosowania w powyższej sprawie stanowi 

załgcznik nr 8 do protokołu.

Uchwała została podjęta, oznaczona Nr LXVI/431/2023 i stanowi załgcznik nr 9 do protokołu

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Kolskiego na lata 2023-2030.

Skarbnik Zygmunt Sołtysiak przedstawił dodatkowe zmiany do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Kolskiego na lata 2023- 

2030, które powstały po terminie przesłania projektu uchwały.



Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczqcy rady Marek Świgtek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Kolskiego na lata 2023- 

2030. W głosowaniu imiennym udział wzięło 17 radnych. W jego wyniku uchwała została 

podjęta 17 głosami „za", 0 głosów „przeciw" i 0 głosów „wstrzymujgcych się". Imienny wykaz 

głosowania w powyższej sprawie stanowi załgcznik nr 10 do protokołu.

Uchwała została podjęta, oznaczona Nr LXVI/432/2023 i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/114/2016 z dnia 25 lutego 2016r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Kolski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.

Projekt przedstawił naczelnik Wydziału Komunikacji i Ruchu Drogowego Sławomir Wojtysiak. 

Na wniosek mieszkańców powiatu zmianie ulega ilość przystanków komunikacyjnych oraz ich 

numeracja. Zmiany polegają na dodaniu 3 nowych przystanków tj. jednego na ul. Słowackiego 

w mieście Koło oraz dwóch przystanków w gminie Osiek Mały w miejscowości Budki Nowe. 

Dyskusji nie było w temacie omawianego projektu uchwały. Komisja Gospodarcza pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczgcy rady Marek Świgtek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XVII/114/2016 z dnia 25 lutego 2016r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarzqdzajqcym jest Powiat Kolski oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków. W głosowaniu imiennym udział wzięło 17 radnych. W 

jego wyniku uchwała została podjęta 17 głosami „za", 0 głosów „przeciw" i 0 głosów 

„wstrzymujgcych się". Imienny wykaz głosowania w powyższej sprawie stanowi załgcznik nr 12 

do protokołu.

Uchwała została podjęta, oznaczona Nr LXVI/433/2023 i stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.

Ad 14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Nie było zapytań i interpelacji.



Ad 15. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Marek Świątek pogratulował radnemu Jarosławowi Sobańskiemu zajęcia 

miejsca 1 miejsca XXIV Regionalnych Zawodach Radnych, Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów 

i Starostów w Tenisie Stołowym oraz VIII Memoriale im. Krzysztofa Szkudlarka.

Ad 16. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący rady Marek Świątek zamknął obrady LXVI sesji o godz. 1415

Protokółowała:

Malwina Morzycka
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